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Protokół Nr 22/2016 
z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Miasta Rady Miasta Ostrowca Św.  

z dnia 6 lipca 2016 roku 
 

Obradom przewodniczył p. K. Stelmasik – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  
 
Obecni – zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.00, zakończyło się o godz. 14.45. 
 

Lp. SPRAWA WNIOSEK / INFORMACJA  
WYNIK GŁOSOWANIA 

1.  
 
 
 
 
 

Opiniowanie 
projektów 

uchwał  
na najbliŜszą  

sesję RM: 
 
 
 

Członkowie Komisji Strategii jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali 
przedmiotowe projekty uchwał (w załączeniu do protokołu):  
 
1) w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski” 
 
2) w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

 
3) w sprawie terminu, częstotliwości  i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi  
 
4) w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości poł. 
na terenie Gminy Ostrowiec Św. oraz warunków i trybu składania 
deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej  

 
Wiceprezydent Miasta, p. M. Dębniak poinformowała, Ŝe ustawa z dnia  
13 września 1996r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach nakłada na rady 
obowiązek uchwalenia przedmiotowego regulaminu o utrzymaniu czystości  
i porządku na terenie gmin. Wraz z tym projektem uchwały stracą moc uchwały 
dotychczas podjęte w tym zakresie. 
Ta sama ustawa wprowadza takŜe zapis, który dopuszcza wprowadzenie 
zróŜnicowanej częstotliwości odbierania odpadów, szczególnie gdy jest to 
uzaleŜnione od ilości ich wytworzenia i ich rodzaju.  
W przypadku trzeciego projektu uchwały zmianie ulega podstawa prawna. 
Ponadto projekt ten reguluje dokładny termin i częstotliwość wnoszenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami oraz dostępne metody jej uiszczania.  
Jeśli chodzi o deklarację za gospodarowanie odpadami, nowością są zapisy dot. 
moŜliwości dokonania korekty w uprzednio złoŜonej deklaracji, rozszerzono 
zapisy o odpady biodegradowalne i odpady zielone oraz rozszerzono  
i zaktualizowano objaśnienia.  
 
Ponadto p. M. Marzec zapytał, o harmonogram pracy Rady Miasta, w którym 
zawarty jest pkt dot. funkcjonowania MPK.  
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Pani Wiceprezydent Miasta odpowiedziała, Ŝe plan pracy Rady jest realizowany 
w ciągu całego roku i wykonanie poszczególnych punktów, zaplanowanych na 
dany miesiąc, moŜe ulegać zmianie. WaŜne jest to, by zgłoszone propozycje 
zostały w ciągu roku zrealizowane.  
Pan J. Wrona stwierdził, Ŝe nie doszedł do skutku przetarg na odbiór nieczystości 
stałych. Zapytał, dlaczego nie moŜna skorygować liczby mieszkańców w stos. do 
ich liczby podanej w SIWZ. Tak skonstruowano zapisy, Ŝe ta liczba jest stała,  
ale w budŜecie środki nie bilansują się. W związku z tym czy w przetargu,  
który ma być wkrótce ponowiony, zostały skorygowane zapisy specyfikacji? 
Pani Wiceprezydent Miasta odpowiedziała, Ŝe przed przetargiem wszystkie kluby 
radnych otrzymały SIWZ, gdzie zgłoszono 57 tys. mieszkańców miasta. 
Odpadów niestety nie ubyło, wręcz przeciwnie i takie dane zostały przekazane.  
Najkorzystniejsza oferta była o 18,8 mln zł niŜsza od najwyŜszej zaproponowanej 
stawki. Firmy schodzą z ceny. W Starachowicach 3 lata temu była duŜo lepsza 
sytuacja niŜ obecnie, bo w tej chwili tam opłaty wzrastają.  
Pan J. Wrona dodał, Ŝe przetarg został uniewaŜniony ze względu na zbyt wysoką 
ceną w stosunku do środków zabezpieczonych w naszym budŜecie na ten cel. 
Pani Wiceprezydent Miasta potwierdziła, Ŝe była to podstawowa przyczyna 
uniewaŜnienia. Dodała takŜe, Ŝe 12 podmiotów moŜe złoŜyć oferty do 
sierpniowego przetargu, ale ile z nich faktycznie to zrobi, nie wiadomo.  
Kwota w budŜecie pozostaje na tym samym poziomie. Pozostaje jeszcze kwestia, 
czy nasze wyliczenia są prawidłowe, a zostały przyjęte bardzo ostroŜne załoŜenia.  
„Remondis” obniŜył dotychczasową cenę i moŜe jeszcze ta stawka zostanie 
obniŜona. Firmy nie składają ofert, ale na siłę nikogo do niczego zmuszać nie 
moŜna.  
Pan M. Marzec zapytał, czy dla mieszkańców coś się zmieni w kwestii 
pojemników.  
Pani Wiceprezydent Miasta odpowiedziała, Ŝe tu zasady pozostaną bez zmian. 
Niektórzy dokonali ich zakupu, ale większość mieszkańców ma je w dzierŜawie.  
W przypadku segregacji obowiązywać będą albo worki albo pojemniki,  
do wyboru. Jest taka moŜliwość.  
Zdaniem p. Wł. Sajdy miasto powinno zainwestować w wysypisko na Janiku.  
W jego ocenie byłby to dla niego czysty zysk.  
Pani Wiceprezydent Miasta odpowiedziała, Ŝe moŜnaby utworzyć kolejną spółkę 
i rozbudować Janik poniewaŜ w obecnym kształcie wysypisko nie jest do końca 
przygotowane na odbiór takiej ilości odpadów. Gdyby była taka wola, mimo 
wszystko potrzeba kilku lat, by wszystko zorganizować. W lipcu i sierpniu miasto 
będzie zabezpieczone, jeśli chodzi o odbiór odpadów.  
Pan P. Bajerczak dodał, Ŝe poziom jest duŜo wyŜszy niŜ wynika z załoŜeń.  
Im więcej będzie surowców, tym trudniej będzie osiągnąć ten cel.  
Pan Wł. Sajda stwierdził, Ŝe Spółka „Remondis” niszczy nawierzchnię dróg 
osiedlowych cięŜkim sprzętem.  
Pan P. Bajerczak odpowiedział, Ŝe wykonawca winien przestrzegać przepisów 
o ruchu drogowym. W przypadku wjazdu na teren osiedli czy drogi innych 
zarządców musi mieć odpowiednie zezwolenie.  W zamówieniu podane zostały 
miejsca, w których wymaga się stosowania mniejszych pojazdów do odbioru 
odpadów.  
Pani Wiceprezydent Miasta dodała, Ŝe miasto dało Spółce zgodę na korzystanie  
z jego dróg. Najgorzej przedstawia się sytuacja na osiedlach, jednak z tym 
zagadnieniem naleŜałoby zwrócić się do prezesów poszczególnych spółdzielni.  
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Pan J. Wrona zauwaŜył, Ŝe w Ŝycie wchodzi nowa ustawa o zamówieniach 
publicznych. Czy ten przetarg będzie juŜ na nowych zasadach?  
Pani Wiceprezydent Miasta odpowiedziała, Ŝe nasz przetarg, na odbiór  
i zagospodarowanie odpadów, odbędzie się na starych zasadach.  
Trzeci, gdyby doszło do takiej sytuacji, odbyłby się na nowych zasadach,  
wg nowych przepisów unijnych.  
Pan J. Wrona stwierdził, Ŝe nowe przepisy dają szansę mniejszym firmom,  
a to mogłoby wpłynąć na zwiększenie konkurencyjności.  
 

 
Ze względu na wyczerpanie się porządku dnia posiedzenie zakończono.  
 
 
 
           Protokołowała:                 Przewodniczył:  
 

A. Dzioba                     K. Stelmasik  
Wydział Organizacyjno – Prawny           Przewodniczący Komisji  
         Strategii i Rozwoju Miasta RM 
 

 


